
Protokół Nr XXVIII/1/08 
z sesji Rady Gminy Grodzisko Dolne 

odbytej w dniu 30 października 2008r. 
w sali narad Urzędu Gminy w Grodzisku Dolnym 

 
 Na ustawowy stan 15-tu radnych w XXVIII sesji Rady Gminy Grodzisko 
Dolne uczestniczyło 13-tu radnych, co stanowi quorum wymagane do 
prawomocności obrad /lista obecności stanowi załącznik do protokołu/. 
 P. Jerzy Gdański – Przewodniczący Rady Gminy dokonał otwarcia 
XXVIII sesji Rady Gminy i poprowadził obrady. Powitał radnych oraz: 
P. Jacka Chmurę – Wójta Gminy Grodzisko Dolne, 
P. Arkadiusza Telkę – Zastępca Wójta Gminy, 
P. Grzegorza Potaczałę – Sekretarza Gminy, 
P. Andrzeja Rydzika – p.o. Skarbnika Gminy, 
P. Józefa Jagustyna – Kierownika Zakładu Gospodarki Komunalnej przy UG, 
Sołtysów z terenu gminy /lista obecności stanowi załącznik do protokołu/. 
 Na wstępie Pan Przewodniczący przystąpił do przyjęcia protokołu z 
ostatniej sesji Rady Gminy odbytej w dniu 2 października 2008r. Wszyscy radni 
obecni na sesji głosowali za przyjęciem protokołu z poprzedniej sesji Rady 
Gminy (13 głosów za). 

Następnie przedstawił proponowany porządek obrad XXVIII sesji Rady 
Gminy. 
Proponowany porządek obrad: 
1. Otwarcie  sesji,  stwierdzenie prawomocności obrad oraz przyjęcie  
    protokołu z poprzedniej sesji Rady Gminy. 
2. Informacja o pracy Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym. 
3. Ocena działalności publicznych i niepublicznych zakładów ochrony zdrowia. 
4. Analiza budŜetu gminy za 3 kwartały br. 
5. Dokonanie zmian w budŜecie gminy na rok bieŜący. 
6. Przegłosowanie uchwał: 
a) w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Grodzisko Górne, 
b) w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie umowy partnerskiej z ukraińską wsią 
    Mała Turia, 
c) w sprawie wyboru komisji dyscyplinarnych I i II instancji orzekających za  
    naruszenie obowiązków przez mianowanych pracowników samorządowych 
    zatrudnionych w Urzędzie Gminy Grodzisko Dolne. 
7. Przyjęcie stawek podatków i opłat lokalnych na 2009r. 
8. Zapytania i interpelacje, wolne wnioski. 
9. Sprawy róŜne i  zakończenie XXVIII sesji Rady Gminy. 
 
W sprawie porządku obrad głos zabierali:  
Wójt Gminy zgłosił 2 wnioski o wprowadzenie do porządku obrad dodatkowych  
punktów:  



1.Punktu „5a” o treści: „Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr 
XXVII/166/08 z dnia 2 października 2008r. w sprawie dokonania zmian w 
budŜecie gminy na 2008r.” 
2. Punktu „8. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały nr XXVII/170/08 
z dnia 2 października 2008r.” 
Nie zgłoszono innych wniosków. 
Przystąpiono do głosowania wniosków o zmianę proponowanego porządku 
obrad: 
Wniosek 1 – za jego przyjęciem głosowało 13 radnych (wszyscy obecni na 
sesji). 
Wniosek 2 – za jego przyjęciem głosowało 13 radnych (wszyscy obecni na 
sesji). 
 
Porządek XXVIII sesji Rady Gminy Grodzisko Dolne (po wprowadzeniu 
zmian): 
 
1. Otwarcie  sesji,  stwierdzenie prawomocności obrad oraz przyjęcie  
    protokołu z poprzedniej sesji Rady Gminy. 
2. Informacja o pracy Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym. 
3. Ocena działalności publicznych i niepublicznych zakładów ochrony zdrowia. 
4. Analiza budŜetu gminy za 3 kwartały br. 
5. Dokonanie zmian w budŜecie gminy na rok bieŜący. 
5a. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr XXVII/166/08  z dnia  
     2 października 2008r. w sprawie dokonania zmian w budŜecie gminy na  
     2008r 
6. Przegłosowanie uchwał: 
a) w sprawie przyjęcia Planu Rozwoju Miejscowości Grodzisko Górne, 
b) w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie umowy partnerskiej z ukraińską wsią 
    Mała Turia, 
c) w sprawie wyboru komisji dyscyplinarnych I i II instancji orzekających za  
    naruszenie obowiązków przez mianowanych pracowników samorządowych 
    zatrudnionych w Urzędzie Gminy Grodzisko Dolne. 
7. Przyjęcie stawek podatków i opłat lokalnych na 2009r. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały nr XXVII/170/08 z dnia  
   2 października 2008r 
9. Zapytania i interpelacje, wolne wnioski. 
10. Sprawy róŜne i  zakończenie XXVIII sesji Rady Gminy. 
 
Przystąpiono do realizacji porządku obrad: 
 
Ad. 1 Otwarcie  sesji,  stwierdzenie prawomocności obrad oraz przyjęcie  
    protokołu z poprzedniej sesji Rady Gminy. 
 



Przewodniczący obrad Jerzy Gdański stwierdził, Ŝe pkt 1 porządku obrad uwaŜa 
za zrealizowany. 
 
Ad. 2  Informacja o pracy Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym. 
Wójt Gminy Jacek Chmura przedstawił informację o swojej pracy w okresie od 
ostatniej sesji tj. od 2.10.08r.  
Ad. 3 Ocena działalności publicznych i niepublicznych zakładów ochrony 
zdrowia. 
Przewodniczący Rady Gminy przywitał przybyłych na sesję zaproszonych 
Gości reprezentujących niepubliczne zakłady opieki zdrowotnej funkcjonujące 
na terenie gminy: Panią Małgorzatę Skarba-Jama – Prezesa NZOZ „Centrum 
Zdrowia” w Grodzisku Dolnym i Pana  dr Stanisława Pielę – dyrektora NZOZ 
„Zdrowie” w Grodzisku Dolnym. Następnie udzielił im głosu. 
 
Pan Dyrektor Stanisław Piela przedstawił działalność NZOZ „Zdrowie” za okres 
od października 2007r. Zaapelował do Rady Gminy o zadbanie o teren 
otaczający budynek Ośrodka Zdrowia. Zadeklarował częściowy wkład 
finansowy nzoz-ów w wykonanie objazdu wokół Ośrodka Zdrowia. Zwrócił 
uwagę na konieczność podjęcia działań porządkowych na terenie parku 
podworskiego i wykonanie utwardzonej drogi dojazdowej do osiedla za 
parkiem. 
 
Pani Prezes Małgorzata Skarba-Jama złoŜyła obszerną informację o pracy 
NZOZ „Centrum Zdrowia”. Podała dane liczbowe dotyczące osób objętych 
opieką, liczby przyjętych pacjentów, wykonanych badań, przeprowadzonych 
akcji badań przesiewowych itp. Potwierdziła konieczność zadbania o otoczenie 
wokół Ośrodka Zdrowia. 
 
P. Jacek Chmura - Wójt Gminy – powiedział, Ŝe na sesję były zaproszone 
jeszcze dwa podmioty sprawujące pieczę nad stanem zdrowia mieszkańców 
gminy, ale nie odpowiedziały na zaproszenie. Na podstawie przedłoŜonych 
wcześniej 2-ch informacji o pracy miejscowych nzoz-ów  oraz w oparciu o 
przekazywane mu  w czasie rozmów opinie mieszkańców gminy – stwierdził, Ŝe 
stan podstawowej opieki zdrowotnej na terenie gminy jest zadawalający. 
Zwrócił się z pytaniem: Czy działające na terenie gminy nzoz-y nie mogłyby 
podjąć współpracy w celu organizowania przesiewowych badań 
profilaktycznych wśród mieszkańców gminy? W dniach 28 i 29.10.08r. były 
przeprowadzone na terenie gminy takie badania w zakresie wczesnego 
wykrywania raka piersi i szyjki macicy. Z badań tych  w ciągu 2-ch dni 
skorzystało 267 Pań, co potwierdza potrzebę ich organizowania w pobliŜu 
miejsca zamieszkania. 
 



Pan dr Stanislaw Piela wyjaśnił, Ŝe Panie mogą korzystać z tego typu 
bezpłatnych badań w ZOZ-ie w LeŜajsku. Są natomiast przeprowadzane inne 
akcje np. w zakresie profilaktyki chorób kardiologicznych, okulistycznych, 
urologicznych itp. 
 
P. Teresa Gałusza – Radna Rady Gminy – zwróciła się z pytaniem: Co lekarze 
sądzą o prywatyzacji placówek publicznej słuŜby zdrowia - na podstawie 
własnych doświadczeń? 
 
P. dr Stanisław Piela powiedział, Ŝe miejscowe placówki ochrony zdrowia są juŜ 
sprywatyzowane i wydaje się, Ŝe funkcjonują dobrze. Pewne przesłanki 
przemawiają za prywatyzacją szpitali np. na pewno wystąpiłaby większa 
dbałość o lepsze wyposaŜenie w nowoczesny sprzęt medyczny, czy jakość usług 
medycznych, optymalne wykorzystanie środków finansowych. Trzeba jednak 
przed prywatyzacją, tak dostosować przepisy prawa regulujące sprawy ochrony 
zdrowia, aby maksymalnie zabezpieczyć dobro pacjenta. 
 
P. Feliks Szklanny – Radny Rady Gminy – powiedział: Funkcjonowanie 
miejscowych placówek słuŜby zdrowia mieszkańcy oceniają dobrze, ale mają 
obawy co do prywatyzacji szpitali. 
 
Dr Stanisław Piela odnosząc się do wypowiedzi radnego P. Feliksa Szklannego 
zwrócił uwagę, ze działania zmierzające do prywatyzacji szpitali mają sens, bo 
chodzi o znalezienie gospodarza, który właściwie będzie dbał o budŜet szpitala. 
Oczywiście są pewne zagroŜenia. 
 
P. Stanisław Ryfa – Radny Rady Gminy – zapytał dr Stanisława Pielę: Co sadzi 
Pan o NFOZ-ie? Dlaczego urzędnicy decydują o moim zdrowiu? Lepiej 
powrócić do Kas Chorych, tylko trzeba to udoskonalić. 
 
Dr Stanisław Piela udzielając odpowiedzi radnemu Stanisławowi Ryfie 
powiedział: „NFOZ jest tylko chłopcem do bicia. Powstał z przekształcenia Kas 
Chorych. RóŜnica jest taka, Ŝe jest to instytucja centralna, która ma oddziały. 
Kas Chorych było kilka. Jednak faktyczną przyczyną problemów w naszym 
kraju ze słuŜbą zdrowia są zbyt małe nakłady finansowe”. 
 
P. Stanisław Hospod – Radny Rady Gminy- poruszył sprawę kwalifikowania 
chorych do leczenia w poradniach specjalistycznych. Jego zdaniem lekarze 
medycyny rodzinnej wydają zbyt mało skierowań do takich poradni. Pewnie 
chodzi o pieniądze. 
 



Dr Stanisław Piela odpowiedział, Ŝe w jego nzoz-ie skierowania na leczenie u 
specjalistów udzielane są na Ŝyczenie pacjenta, jeŜeli oczywiście są ku temu 
wskazania medyczne. Takie skierowania nie obciąŜają lekarzy rodzinnych. 
Problemem są kolejki oczekujących w poradniach specjalistycznych, bo zbyt 
wielu chorych chce się tam leczyć,  a nie zawsze jest to konieczne.  
  
Z uwagi na brak zgłoszeń do dyskusji Przewodniczący obrad Jerzy Gdański 
podziękował Gościom za przybycie na sesję i złoŜenie wyczerpujących 
informacji. 
 
Ad. 4 Analiza budŜetu gminy za 3 kwartały br. 
 
Pan Andrzej Rydzik z upowaŜnienia Wójta Gminy przedstawił informację o 
przebiegu wykonania budŜetu gminy za 3 kwartały br.  
Nie zarejestrowano zgłoszeń do dyskusji. Radni 13-ma głosami „za” 
opowiedzieli się za przyjęciem powyŜszej informacji (w załączeniu do 
protokołu). 
 
Ad. 5 Dokonanie zmian w budŜecie gminy na rok bieŜący. 
 
P. Andrzej Rydzik – p.o. Skarbnika Gminy – z upowaŜnienia Wójta Gminy 
przedstawił projekt uchwały w sprawie dokonania zmian w budŜecie gminy na 
2008r. 
 
P. Jerzy Gdański – Przewodniczący Rady Gminy – poinformował, Ŝe projekt 
omawianej uchwały został pozytywnie zaopiniowany na wspólnym posiedzeniu 
wszystkich komisji stałych Rady Gminy (Komisji BudŜetu i Finansów, Komisji 
Spraw Społecznych i Komisji Rewizyjnej) odbytym w dniu 28.10.08r. 
 
Z uwagi na brak zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 
 
Uchwała nr XXVIII/174/08  w sprawie dokonania zmian w budŜecie gminy na 
2008r. (w wersji zaproponowanej) została przyjęta jednogłośnie (13-ma głosami 
„za”) i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad 5a. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr XXVII/166/08  
     z dnia 2 października w sprawie dokonania zmian w budŜecie gminy  
     na 2008r 
 
P. Andrzej Rydzik – p.o. Skarbnika Gminy – z upowaŜnienia Wójta Gminy 
przedstawił projekt uchwały zmieniającej uchwałę nr XXVII/166/08  
z dnia 2 października 2008r. w sprawie dokonania zmian w budŜecie gminy  
na 2008r. 



 
P. Jerzy Gdański – Przewodniczący Rady Gminy – poinformował, Ŝe projekt 
omawianej uchwały został pozytywnie zaopiniowany na wspólnym posiedzeniu 
wszystkich komisji stałych Rady Gminy (Komisji BudŜetu i Finansów, Komisji 
Spraw Społecznych i Komisji Rewizyjnej) odbytym w dniu 28.10.08r. 
 
Z uwagi na brak zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 
 
Uchwała nr XXVIII/175/08  zmieniająca uchwałę nr XXVII/166/08  
z dnia 2 października 2008r. w sprawie  dokonania zmian w budŜecie gminy na 
2008r. (w wersji zaproponowanej) została przyjęta jednogłośnie (13-ma głosami 
„za”) i stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
Ad. 6 Przegłosowanie uchwał: 
a) w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Grodzisko Górne, 
b) w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie umowy partnerskiej z ukraińską  
    wsią Mała Turia, 
c) w sprawie wyboru komisji dyscyplinarnych I i II instancji orzekających 
za naruszenie obowiązków przez mianowanych pracowników 
samorządowych zatrudnionych w Urzędzie Gminy Grodzisko Dolne. 
 
Ad. 6a P. Jacek Chmura – Wójt Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie 
zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Grodzisko Górne wraz z 
załącznikiem. Omówił waŜniejsze inwestycje planowane do realizacji na terenie 
tej miejscowości. 
 
P. Jerzy Gdański – Przewodniczący Rady Gminy – poinformował, Ŝe projekt 
omawianej uchwały został pozytywnie zaopiniowany na wspólnym posiedzeniu 
wszystkich komisji stałych Rady Gminy (Komisji BudŜetu i Finansów, Komisji 
Spraw Społecznych i Komisji Rewizyjnej) odbytym w dniu 28.10.08r. 
 
Z uwagi na brak zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 
 
Uchwała nr XXVIII/176/08 w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy 
Miejscowości Grodzisko Górne została przyjęta jednogłośnie (13 głosami 
„za”) i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 6b  
P. Jacek Chmura – Wójt Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie 
wyraŜenia zgody na zawarcie umowy partnerskiej z ukraińską wsią Mała Turia. 
W skrócie zrelacjonował przebieg pobytu na Ukrainie delegacji złoŜonej z 
władz samorządowych naszej gminy. Celem tej wizyty było nawiązanie 



partnerskiej współpracy. Podkreślił bardzo gościnne przyjęcie ze strony 
gospodarzy powiatu Dolina i wsi Mała Turia. W ramach rewanŜu zostali oni 
zaproszeni do odwiedzenia naszej gminy. Są plany nawiązania współpracy w 
zakresie wymiany kulturalnej, wymiany młodzieŜy w okresie wakacyjnego 
wypoczynku itp. Współpraca z ukraińskim partnerem daje moŜliwość obu 
stronom do pozyskania środków unijnych na rozwój infrastruktury w ramach 
Euroregionu Karpaty.  

 Zaznaczył, Ŝe projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez 
połączone składy wszystkich 3-ch komisji stałych Rady Gminy. 
 
Radny Dariusz Kopyt zapytał: Ilu mieszkańców liczy wieś Mała Turia? 
 
Wójt Gminy – Jacek Chmura odpowiedział, Ŝe na Ukrainie jest inna struktura 
administracyjna. Są tam powiaty i miejscowości, nie ma gmin. Inny jest teŜ 
podział kompetencji. Powiat ukraiński jest mocnej wyposaŜony w zadania, ma 
więcej władzy. Powiat Dolina liczy ok. 70 tys. mieszkańców, czyli mniej więcej 
tyle, ile powiat leŜajski.  
 
Po zakończeniu dyskusji przystąpiono do głosowania. 
 
Uchwała nr XXVIII/177/08 w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie umowy 
partnerskiej z ukraińską wsią Mała Turia  została przyjęta jednogłośnie (13 
głosami „za”) i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 6c 
Zastępca Wójta – Arkadiusz Telka przedstawił projekt uchwały w sprawie 
wyboru komisji dyscyplinarnych I i II instancji orzekających za  
naruszenie obowiązków przez mianowanych pracowników samorządowych 
zatrudnionych w Urzędzie Gminy Grodzisko Dolne. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gdański zwrócił się z pytaniem do radnych 
zaproponowanych do składu komisji dyscyplinarnej II instancji: Czy wyraŜają 
zgodę na pracę w komisji? 
Radni: Jerzy Gdański, Teresa Gałusza, Czerwonka Stanisław, Grzywna 
Stanisław, Hospod Stanisław wyrazili zgodę na pracę w komisji. Wobec 
nieobecności na sesji radnego Andrzeja Baja – Przewodniczący Rady Gminy 
zaproponował pracę w składzie komisji radnemu Stanisławowi Kryli, który 
przyjął tę propozycję. 
 
Uchwała nr XXVIII/178/08 w sprawie wyboru komisji dyscyplinarnych I i 
II instancji orzekaj ących za naruszenie obowiązków przez mianowanych 
pracowników samorządowych zatrudnionych w Urzędzie Gminy Grodzisko 



Dolne została przyjęta jednogłośnie (13 głosami „za”) i stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
Ad. 7 Przyjęcie stawek podatków i opłat lokalnych na 2009r. 
 
P. Andrzej Rydzik – p.o. Skarbnika Gminy z upowaŜnienia Wójta Gminy 
przedstawił projekt uchwały w sprawie obniŜenia ceny Ŝyta stanowiącej 
podstawę obliczenia stawki podatku rolnego na 2009r. Wójt Gminy 
poinformował, Ŝe obniŜenie ceny Ŝyta za okres pierwszych trzech kwartałów 
2008r. ogłoszonej w Komunikacie Prezesa Głównego urzędu Statystycznego (z 
kwoty 55,80 zł/1q na kwotę 32,00 zl/1q) ma na celu utrzymanie stawki podatku 
rolnego obowiązującej w 2009r. - na poziomie roku 2008. 
 
P. Jerzy Gdański – Przewodniczący Rady Gminy – poinformował, Ŝe projekt 
omawianej uchwały został pozytywnie zaopiniowany na wspólnym posiedzeniu 
wszystkich komisji stałych Rady Gminy (Komisji BudŜetu i Finansów, Komisji 
Spraw Społecznych i Komisji Rewizyjnej) odbytym w dniu 28.10.08r. 
 
Z uwagi na brak zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 
 
Uchwała Nr XXVIII/179/08 w sprawie obniŜenia ceny Ŝyta stanowiącej 
podstawę obliczenia stawki podatku rolnego ( w wersji zaproponowanej) 
przyj ęta jednogłośnie (13 głosami „za”) i stanowi załącznik do protokołu. 
 
P. Andrzej Rydzik – p.o. Skarbnika Gminy z upowaŜnienia Wójta Gminy 
przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia stawek podatku od 
nieruchomości na 2009r. 
 
P. Jerzy Gdański – Przewodniczący Rady Gminy – poinformował, Ŝe projekt 
omawianej uchwały został pozytywnie zaopiniowany na wspólnym posiedzeniu 
wszystkich komisji stałych Rady Gminy (Komisji BudŜetu i Finansów, Komisji 
Spraw Społecznych i Komisji Rewizyjnej) odbytym w dniu 28.10.08r. 
 
Uchwała Nr XXVIII/180/08 w sprawie określenia stawek podatku od 
nieruchomości na 2009r. ( w wersji zaproponowanej) przyjęta została 12 
głosami „za”, przy 1 „wstrzymuj ącym się” i stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
P. Andrzej Rydzik – p.o. Skarbnika Gminy z upowaŜnienia Wójta Gminy 
przedstawił projekt uchwały w sprawie ustalenia stawek podatku od środków 
transportowych. 
 



P. Jerzy Gdański – Przewodniczący Rady Gminy – poinformował, Ŝe projekt 
omawianej uchwały został pozytywnie zaopiniowany na wspólnym posiedzeniu 
wszystkich komisji stałych Rady Gminy (Komisji BudŜetu i Finansów, Komisji 
Spraw Społecznych i Komisji Rewizyjnej) odbytym w dniu 28.10.08r. 
 
Z uwagi na brak zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 
 
Uchwała Nr XXVIII/181/08 w sprawie ustalenia stawek podatku od 
środków transportowych ( w wersji zaproponowanej) przyjęta została 
jednogłośnie (13 głosów „za”) i stanowi załącznik do protokołu. 
 
P. Maria PieniąŜek – inspektor ds. gospodarki gruntami - z upowaŜnienia Wójta 
Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie ustalenia czynszów za najem 
lub dzierŜawę gruntów stanowiących własność gminy. 
 
P. Jerzy Gdański – Przewodniczący Rady Gminy – poinformował, Ŝe projekt 
omawianej uchwały został pozytywnie zaopiniowany na wspólnym posiedzeniu 
wszystkich komisji stałych Rady Gminy (Komisji BudŜetu i Finansów, Komisji 
Spraw Społecznych i Komisji Rewizyjnej) odbytym w dniu 28.10.08r. 
 
Z uwagi na brak zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 
 
Uchwała Nr XXVIII/182/08 w sprawie ustalenia czynszów za najem lub 
dzierŜawę gruntów stanowiących własność gminy ( w wersji 
zaproponowanej) przyjęta została jednogłośnie (13 głosów „za”) i stanowi 
załącznik do protokołu. 
 
P. Maria PieniąŜek – inspektor ds. gospodarki gruntami - z upowaŜnienia Wójta 
Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie ustalenia czynszów za najem 
lokali i pomieszczeń uŜytkowych. 
 
P. Jerzy Gdański – Przewodniczący Rady Gminy – poinformował, Ŝe projekt 
omawianej uchwały został pozytywnie zaopiniowany na wspólnym posiedzeniu 
wszystkich komisji stałych Rady Gminy (Komisji BudŜetu i Finansów, Komisji 
Spraw Społecznych i Komisji Rewizyjnej) odbytym w dniu 28.10.08r. 
 
Z uwagi na brak zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 
 
Uchwała Nr XXVIII/183/08 w sprawie ustalenia czynszów za najem lub 
dzierŜawę lokali i pomieszczeń uŜytkowych ( w wersji zaproponowanej) 
przyj ęta została jednogłośnie (13 głosów „za”) i stanowi załącznik do 
protokołu. 
 



 P. Józef Jagustyn – Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej przy Urzędzie 
Gminy w Grodzisku Dolnym przedstawił informację o wynikach finansowych 
osiąganych przez Zakład. Omówił wymagania jakościowe dot. wprowadzania 
oczyszczonej wody do środowiska oraz wykonane w ostatnim okresie prace 
konserwacyjne na sieci wodociągowej. Przedstawił kalkulację kosztów 
oczyszczenia 1m3  ścieków oraz kalkulację kosztów dostarczenia 1m3  wody do 
odbiorcy.  
 
Zastępca Wójta Gminy – P. Arkadiusz Telka w imieniu Wójta Gminy 
przedstawił projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe 
zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków. Nadmienił, Ŝe 
przyjęcie ceny ścieków podanej w projekcie uchwały (3,09 zł/1m3 netto)  wiąŜe 
się z koniecznością przeznaczenia z budŜetu gminy dotacji w wys. 0,67 zł do 
kaŜdego m3  ścieków. 
 
P. Jerzy Gdański – Przewodniczący Rady Gminy – poinformował, Ŝe projekt 
omawianej uchwały został pozytywnie zaopiniowany na wspólnym posiedzeniu 
wszystkich komisji stałych Rady Gminy (Komisji BudŜetu i Finansów, Komisji 
Spraw Społecznych i Komisji Rewizyjnej) odbytym w dniu 28.10.08r. 
 
Z uwagi na brak zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 
 
Uchwała Nr XXVIII/184/08 w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe 
zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków ( w wersji 
zaproponowanej) przyjęta została jednogłośnie (13 głosów „za”) i stanowi 
załącznik do protokołu. 
 
P. Andrzej Rydzik – p.o. Skarbnika Gminy z upowaŜnienia Wójta Gminy 
przedstawił projekt uchwały w sprawie ustalenia kwoty dopłaty do 1 m3  
ścieków w kwocie 0,67 zł.  
 
P. Jerzy Gdański – Przewodniczący Rady Gminy – poinformował, Ŝe projekt 
omawianej uchwały został pozytywnie zaopiniowany na wspólnym posiedzeniu 
wszystkich komisji stałych Rady Gminy (Komisji BudŜetu i Finansów, Komisji 
Spraw Społecznych i Komisji Rewizyjnej) odbytym w dniu 28.10.08r. 
 
Z uwagi na brak zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 
 
Uchwała Nr XXVIII/185/08 w sprawie ustalenia kwoty dopłaty do 1 m3  
ścieków ( w wersji zaproponowanej) przyjęta została 12-ma głosami „za”, 
przy 1-nym „wstrzymuj ący się”) i stanowi załącznik do protokołu. 
 



Ad. 8 Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały nr XXVII/170/08 z 
dnia  2 października 2008r 
 
Wójt Gminy P. Jacek Chmura omówił sprawę gromadzenia, usuwania i 
unieszkodliwiania stałych odpadów komunalnych. Powiedział, Ŝe ze względu na 
znaczny wzrost opłat za usuwanie śmieci w 2008r. nie proponuje podwyŜki tych 
opłat na 2009r. Dochodzą jednak sygnały o dalszym wzroście opłat za 
składowanie śmieci na wysypiskach. Gmina musi się liczyć z koniecznością 
dotowania wywozu śmieci w wys. ok. 75 tys. zł rocznie, przy utrzymaniu 
obecnych opłat. Konieczne jest podjęcie działań oszczędzających środki na ten 
cel tj. segregacja śmieci, czy wystawianie tylko pełnych worków, ewentualnie 
kubłów. 
 
Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie uchylenia 
uchwały nr XXVII/170/08 z dnia 2 października 2008r. Wyjaśnił, Ŝe Wydział 
Kontroli i Nadzoru Urzędu Wojewódzkiego w Rzeszowie wszczął postępowanie 
zmierzające do jej uchylenia ze względu na wady prawne. PoniewaŜ Rada 
Gminy ma prawo do uchylenia kaŜdej przyjętej przez siebie uchwały, dlatego 
teŜ wnioskuje o jej uchylenie. 
Poinformował, Ŝe projekt omawianej uchwały został pozytywnie zaopiniowany 
na wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji stałych Rady Gminy (Komisji 
BudŜetu i Finansów, Komisji Spraw Społecznych i Komisji Rewizyjnej) 
odbytym w dniu 28.10.08r. 
 
Z uwagi na brak zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 
 
Uchwała Nr XXVIII/186/08 w sprawie uchylenia uchwały nr XXVII/170/08 
z dnia 2 października 2008r ( w wersji zaproponowanej) przyjęta została 
jednogłośnie (13 głosów „za”) i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 9 Zapytania i interpelacje, wolne wnioski. 
 
Nie zgłoszono zapytań i interpelacji. 
 
Ad. 10 Sprawy róŜne i  zakończenie XXVIII sesji Rady Gminy.  
 
Wójt Gminy Jacek Chmura przedstawił:  
 
1. Pismo Parafii Rzymsko-Katolickiej w Wólce Grodziskiej w sprawie 
udzielenia wsparcia finansowego dla remontu kościoła – Wójt Gminy wyjaśnił, 
ze niestety przepisy nie zezwalają na udzielanie pomocy Parafiom. Jedyny 
wyjątek, to przypadek gdy chodzi o remont kościoła wpisanego na listę 
zabytków. 



 
2. Pismo skierowane do straŜaków, w sprawie kursu uprawniającego do obsługi 
pilarek. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gdański przedstawił pisma: 
 
1) informujące o kursie chemizacyjnym dla rolników, 
 
2) Pismo Caritas w sprawie udzielenia wsparcia finansowego dla noclegowni w 
LeŜajsku. 
Wójt Gminy Jacek Chmura opowiedział się za udzieleniem wsparcia dla 
noclegowni, bo ta noclegownia realizuje obowiązek gmin w zakresie 
zapewnienia noclegów osobom bezdomnym w okresie zimowym. Na następnej 
sesji Wójt Gminy zobowiązał się przedstawić propozycję wsparcia dla Caritas-u 
i wtedy Rada Gminy podejmie decyzję. 
 
 Pan Jerzy Gdański – Przewodniczący Rady Gminy – w związku z 
wyczerpaniem porządku obrad dokonał zamknięcia XXVIII sesji Rady Gminy 
Grodzisko Dolne. 
 
Obrady trwały od godz. 9.00 do 13.10. 
 
Na tym protokół zakończono. 
 
Protokołowała:                                          Przewodniczący Rady Gminy 
                                                                          Grodzisko Dolne 
 
Janina Rydzik                                                      Jerzy Gdański 
 
 
 
 
 
 
 
 


